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Junák - český skaut, Královéhradecký kraj, z.s. 

KRJ Královéhradeckého kraje 
 

Zápis z jednání KRJ ze dne 6. června 2023 od 18:30 hodin 
(Kostelec nad Orlicí, skautská základna Lom) 
 

 
 

Přítomni: Michal Bureš - Bumerang, Libor Kukačka - Robin, Martin Klenčík - Akéla, 
Jitka Bočarovová - Baff, , Lukáš Zaplatílek - Zapik, Jakub Pěnička - 
Barbušák, Jan Vítek - Améba (ORJ Jičín), Jiří Granát - Námořník (ORJ 
Rychnov), Přemysl Pistora - Přéma (ORJ Hradec venkov), Tomáš Merta 
(ORJ Hradec město)   
(tj. 10 členů z 10 s právem hlasovacím [100%]), 

Omluveni: -------- 

Neomluveni:  
  
Hosté: 

-------- 
 
Martin Paul - Doktor, Matěj Wittich - Harry, Jana Tillová, Martin Švanda, 
Luboš Jindřišek - Ježíšek, David Bradna - Krtek 

 
 
ORGANIZACE A HOSPODAŘENÍ 

1. Elektronická hlasování 

U1/20230331: V souladu se Směrnicí k proplácení cestovních náhrad Junáka – 
českého skauta, z. s. KRJ schvaluje sazbu základní náhrady za 1 km jízdy osobním 
silničním motorovým vozidlem s účinností od 1. 7. 2023 ve výši 3,00 Kč pro služební 
cesty v souvislosti s činnostmi konanými ve prospěch Junáka – českého skauta, 
Královéhradeckého kraje, z. s. 
U2/20230331: KRJ Královéhradeckého kraje schvaluje krajskou dotační vyhlášku pro 
rok 2023. 
U3/20230331: Krajská rada Junáka Královéhradeckého kraje schvaluje udělení 
stříbrného stupně Medaile Jiráskova kraje pro Michala Horáčka. 
U4/20230331: Krajská rada Junáka Královéhradeckého kraje schvaluje udělení 
stříbrného stupně Medaile Jiráskova kraje pro Jindřicha Červeného. 
U5/20230417: Krajská rada Junáka Královéhradeckého kraje schvaluje udělení 
stříbrného stupně Medaile Jiráskova kraje pro Davida Tomka. 
U6/20230417: Krajská rada Junáka Královéhradeckého kraje schvaluje pořádání  
kurzu ZZA a doškolovacího kurzu ZZA vedeným Radkem Prouzou a hospodářem 
Martinem Paulem, který proběhne v průběhu dubna a května 2023. Akce proběhne 
bez finanční účasti krajské rady. 
U7/20230426: Krajská rada Junáka Královéhradeckého kraje schvaluje udělení zlatého 
stupně Medaile Jiráskova kraje pro Vratislava Appla. 
U8/20230426: Krajská rada Junáka Královéhradeckého kraje schvaluje udělení zlatého 
stupně Medaile Jiráskova kraje pro Jaroslava Krenčíka. 
U9/20230518: Krajská rada Junáka Královéhradeckého kraje schvaluje udělení 
bronzového stupně Medaile svatého Jiří pro Pavla Čechuru. 
U10/20230518: KRJ Královéhradeckého kraje souhlasí s podáním žádosti o dotaci na 
investiční záměr zateplení skautské základny v Miletíně z výzvy MŠMT (Výzva č. 2 v 
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rámci programu 133 720 Rozvoj materiálně technické základny mimoškolních aktivit 
dětí a mládeže – rok 2023). 

2. Skautská základna Miletín - současnost a budoucnost (L. Jindřišek, M. Bureš, L. 
Kukačka) 

Byl podán investiční záměr na MŠMT, díky kterému (pakliže bude podpořen z MŠMT) 
zateplíme zděnou budovu v Miletíně, vyměníme okna a dveře + uděláme novou 
elektroinstalaci. 

Z daru ČEPS bude pořízena garáž na uložení materiálu a nářadí. 

 Neinvestiční dotace bude použita na opravu podlahy na dívčích sociálkách. 

Byl prezentován seznam prací, které je třeba realizovat v tomto roce.  

Je třeba naplánovat brigádu. Je nutné natřít zvenku chatky a opravit štíty. Navržený 
termín je 25.8. - 3.9. 2023, během kterého by bylo třeba toto provést - zvadlo na akci 
Natři to Miletínu! rozesláno na střediska i oddíly.  

3. Medaile Jiráskova kraje (M. Bureš) 

 
 U11/20230606: Krajská rada Junáka Královéhradeckého kraje schvaluje udělení 
stříbrného stupně Medaile Jiráskova kraje pro Filipa Eflera.  
Pro: 10, Proti: 0, Zdržel: 0 Schváleno 
 
U12/20230606: Krajská rada Junáka Královéhradeckého kraje schvaluje udělení 
stříbrného stupně Medaile Jiráskova kraje pro Adélu Burdovou.  
Pro: 10, Proti: 0, Zdržel: 0 Schváleno 
 

4. Schválení účetní závěrky a výsledku hospodaření 2022 (M. Paul) 

M. Paul představil a okomentoval hospodářské výsledky za rok 2022. V celkovém 
vyúčtování kraj skončil meziročně v mírném plusu.  

U13/20230606: Krajská rada Junáka Královéhradeckého kraje schvaluje účetní 
závěrku  jednotky Junák - český skaut, Královéhradecký kraj, z. s. za rok 2022 a 
výsledek hospodaření za rok 2022 ve prospěch nerozděleného zisku, neuhrazené 
ztráty minulých let. 
Pro: 10, Proti: 0, Zdržel: 0 Schváleno 

 

5. Rozdání darovaných stanů (L. Kukačka)  

KRJ získala na rozdání poškozené stany od firmy Campingaz. Šlo o stany v původní 
hodnotě cca 105 tisíc. Stany byly pro tento rok distribuovány na střediska na Jičínsku a 
Náchodsku. Všechny stany byly předány a byla na ně podepsána darovací smlouva. 

 

6. Setkání vedení středisek okresu Náchod (M. Bureš) 

Proběhla výměna zkušeností týkající se práce s rovery a založení roverského kmene. 
Na poslední dubnový víkend roku 2024 byla na plánováno okresní “jamboree” pod 
vedením Jana Matysky - Koně. Příští setkání zástupců středisek zrušeného okresu se 
uskuteční 26. 11. 2023 v České Skalici. 
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7. Setkání s VRJ + vize rušení okresů – podnět VRJ (L. Kukačka) 

14.-15. dubna 2023 proběhlo setkání vedení krajů s VRJ a náčelníky v Nymburce. L. 
Kukačka nás seznámil s výstupy celého víkendového jednání - v pátek se jednalo o 
inspirativní výměnu zkušeností mezi kraji, v sobotu byli účastníci seznámeni s 
aktuálními tématy VRJ - především s chystanou reformou vzdělávání a s přípravou 
strategie Junáka 2030. Proběhla první strategická debata. Vřele doporučujeme všem 
zájemcům účast na debatě či její uspořádání dle metodiky např. na středisku. Mapa 
besed zde. Podle hodnocení VRJ patříme k těm “aktivnějším/činorodějším” krajům. 

 

8. Aktuality z Náčelnictva (J. Šimbera) 

Zástupce našeho kraje J. Šimbera - Prófa nás informoval o dění v Náčelnictvu Junáka 
a tématech jeho příštího jednání. 

 

9. Lepší skauting pro více dětí (T. Merta) 

Dětí přibývá, ale čím dál více se projevuje nedostatečný počet kvalitních vedoucích 
ochotných se pravidelně věnovat výchovné činnosti. Je to tématem nové strategie. 
KRJ krátce debatovala na toto téma. Dle informací se to týká mnoha středisek v 
našem kraji. Tomáš Merta zformuluje podmět směrem k Náčelnictvu. 

 

10. Kvóta na delegáta na krajský sněm (J. Granát) 

Po krátké diskuzi ohledně počtu delegátů sněmu junáckého kraje došlo k předložení 
návrhu a k následnému hlasování (na minulém sněmu kvóta stanovena na 90 
započatých - vzhledem k nárůstu členské základny navržen počet 110, aby byl 
přibližně zachován výsledný počet delegátů na sněmu junáckého kraje).  

U14/20230606: KRJ Královéhradeckého kraje schvaluje kvótu pro počet delegátů na 
krajský sněm, který se uskuteční 20. 1. 2024, na jednoho delegáta za každých 110 
započatých řádně registrovaných členů v roce 2023. 
Pro: 10, Proti: 0, Zdržel: 0 Schváleno 
 

11. Zprávy z okresů 

Rychnov nad Kněžnou 

ORJ úspěšně zrealizovala základní kolo Svojsíkova závodu, které se uskutečnilo na 
základně rychnovských skautů. Přípravný a realizační tým byl složen z roverů ze 
středisek okresu a na realizaci samotného závodu se pak podílelo skoro 50 členů ze 
všech středisek.  

Na okrese proběhl jedno víkendový rádcovský kurz a aktuálně se plánuje sestavení 
stálého týmu a posílení identity kurzu. 

 

Jičín  
Pořádáno školení ZZA a doškolení ZZA, běžná středisková činnost, okresní kolo SZ, 
příprava a realizace krajského kola SZ 2023, příprava letních táborů. Účast na 
národním jamboree v Hradci Králové. 

 

Hradec Králové venkov 
Konalo se okresní setkání ke Dni Zamyšlení 25. 2.2023, pořádali jsme základní kolo 
Svojsíkova závodu v Třebechovicích. 

https://www.google.com/maps/d/u/0/viewer?hl=cs&ll=50.66423028393405%2C14.479310600000009&z=8&mid=1DY6S0C8XSuxzvc9qaQsOD3PfvKmZRys
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Třebechovice - probíhaly výpravy a víkendové akce všech našich oddílů, pořádali 
jsme ples; 3 činovníci úspěšně ukončili vůdcovský kurz u Wabanaků, skauti a skautky 
se zúčastnili NSJ a Intercampu. 

Stěžery - Masopust pořádali ve spolupráci s obcí, dále pak jednotlivé oddílové akce 
benjamínků, světlušek, vlčat, skautů a středisková akce v Adršpachu. Šest vedoucích 
se účastnilo doškolovacího kurzu ZZA, na svatého Jiří proběhlo slavnostní skládání 
slibů a výlet na tábořiště. 30.dubna pořádali čarodějnice pro obec. Dále se účastnili 
Národního jamboree, které bylo velmi povedené a děti si ho maximálně užily i 
Intercampu a krajského kola Svojsíkova závodu. 

Chlumec - Celostředisková akce Budkování - čištění 30 ptačích budek na Chlumecku; 
Ukliďme Česko - zapojení oddílů i veřejnosti; oddílová výprava Benjamínků a 
světlušek, vlčat - Divadlo Drak Hradec; okresní kolo Svojsíkova závodu - 1. a 2. místo 
v chlapecké kategorii, postupu se museli vzdát kvůli účasti na IC; ZZA doškolení - 
mnoho vedoucích; Ivančena - účast skautů a skautek, Čarodějnice - pořádají pro 
veřejnost, účast cca 1000 osob; Intercamp; Oslavy 100 (+3 covidové roky) od založení 
skautského střediska v Chlumci - celoměsíční skautská výstava v muzeu Loreta, kdy 
každý víkend výstava "ožívala" - vařili a tábořili v ní jednotlivé družiny; průvod městem 
+ zasazení lípy; Benátská noc na Cidlině - 600 návštěvníků (první skautská Benátská 
noc na Cidlině byla již v roce 1946) ; Muzejní noc v Loretě pro veřejnost - cca 230 
návštěvníků; hudební festival O100FEST - cca 250 účastníků; na červnovém 
zastupitelstvu města odhlasováno všemi přítomnými zastupiteli postavení 
SKAUTSKÉHO DOMU (zahájení stavby na podzim 2023). 

 

Hradec Králové město 
Řeší vznik nového přístavu rozdělením stř. Karla Šimka. Proběhl velmi úspěšný ples. 
Skautský institutI v HK má za sebou první rok úspěšného fungování. Řeší problémy 
NSJ2023 ve vztahu k hradeckým skautům, kdy toho dost neklaplo a zanechalo to 
zbytečnou pachuť. 

 

VÝCHOVA A VZDĚLÁVÁNÍ 

12. Zpráva o proběhlém krajském kole Svojsíkova závodu (J. Pěnička, J. Vítek) 

Krajské kolo Svojsíkova závodu proběhlo o víkendu 26.-28.5.2023 v lomu Josef u 
Hořic a na krajské základně v Miletíně. Organizačně zajišťovala závod ORJ Jičín. 
Hlavním rozhodčím závodu byl Michal Císař - Miki. Nemalou část víkendu měli na 
starosti také Jan Vítek - Améba a Luboš Jindřišek - Ježíšek. Všem organizátorům patří 
poděkování, víkend byl celkově dobře zpracovaný. Níže uvedené nedostatky slouží 
hlavně jako podklad pro budoucí pořadatele. 

Závod sestával z modulů: Závod, Přežití, Před závodem a Zpětná vazba. 

Modul Přežití 

Byla hodnocena stavba stanu za pomoci dvou celt a skautské hole, vaření večeře z 
dostupných surovin, balení po brzkém ranním budíčku a přesun do Miletína. Součástí 
bylo spaní v lomu. Byla stížnost (bez podání protestu) na neuvedení časových limitů 
při stavbě stanu z celt. 

Modul Závod 

Obsahoval 8 bodovaných disciplín, všechny dobře zpracované. 

Modul Před závodem 

Úkolem družin bylo zpracovat představení družiny uměleckou formou (a zaslat 
výsledek předem). Některé družiny měly propracováno včetně videa či zhudebnění 
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básně. Bodování disciplíny bylo nastaveno citlivě tak, aby různá úroveň zpracování 
nenarušila celkovou váhu výsledků. 

Symbolický rámec 

Bylo zvoleno dílo K.J.Erbena. Postava KJE uváděla jednotlivé části krátkými 
veršovačkami. Jedna disciplína modulu Závod měla úvod v podání části Polednice. 
Jinak bylo zařazení symbolického rámce slabší. 

Doprovodný program 

Nebyla de facto žádná nabídka přidružených aktivit. Družiny měly možnost navštívit 
Miletínské podzemí a rodný domek K.J.Erbena (některé nestíhaly otevírací dobu). 

Technické 

Stravování probíhalo ve dvou miletínských hospodách (SO snídaně, večeře + NE 
oběd), případně v režii pořadatelů (SO balíček na den, NE snídaně). Nebyla dořešena 
100% potravinová omezení, ale dalo se objednat na místě. Byla stížnost na sobotní 
ráno - brzký budíček bez snídaně, pak dlouhý pochod. 

Součástí cen pro vítěze bylo předání dvou nových putovních trofejí - historické výtisky 
Základů junáctví v nové kožené vazbě. 

Slabou stránkou byla úroveň komunikace před závodem i v průběhu víkendu. 

Jedna družina z Chlumce nad Cidlinou bez omluvy nepřijela (přes dvojitou e-mailovou 
urgenci ze strany velitele závodu).  

Termín kolidoval s Intercampem - pohlídat pro další ročníky. 

Platba proběhne dodatečně - po závodě, až bude známo vyúčtování a výše získaných 
dotací. 

 

Na webu https://zavody.skaut.cz/ : 

● nelze hromadně stáhnou přihlášky družin, 
● nelze přidat do družiny nové členy, kteří se neúčastnili základních kol, byť to 

pravidla umožňují. 

SOUHRN 

+ disciplíny dobře připravené v rámci pravidel ve všech použitých modulech, 
+ flexibilita organizátorů (např. při řešení časových posunů), 
+ postava K.J.Erbena, 
- špatná informovanost - raději více + infonástěnka na místě kvůli změnám, 
- malé zapojení symbolického rámce - ideálně na každém stanovišti, 
- slabý doprovodný program, nevyužití potenciálu setkání družin z celého kraje 

pro společnou aktivitu, 
- termín v kolizi s Intercampem 

 

Zpracoval: Jakub Pěnička - Barbušák, velitel závodu 

 

13. Ohlédnutí za Národním jamboree v Hradci Králové (L. Kukačka) 

Vedoucí akce J. Špatenka informoval o přípravě, průběhu a vyhodnocování Národního 
Jamboree v HK. KRJ děkuje J. Špatenkovi za vedení celé akce, kterou vnímá přes 
některé připomínky jako úspěšnou s velkým a převážně pozitivním dopadem na celou 
organizaci. Tým postupně vypořádává i drobné nezdary a bude hodnocení akce 
uzavírat. 

 

https://zavody.skaut.cz/
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14. Rok Skautského institutu v HK (M. Švanda) 

Jednotlivé aktivity probíhají - konalo se v něm 23 akcí a institut navštívilo v součtu přes 
600 lidí. Povedlo se získat grant na tlumočení do znakové řeči, programy tedy mohou 
navštívit i sluchově postižení (spolupráce s hradeckou školou pro neslyšící). Martin 
hodnotí tým jako velmi funkční, aktuálně ho tvoří asi 12 lidí. 

SI pořádá akce většinou v prostorách Centra uměleckých aktivit. 

Zveme na ryze skautskou akci 1.11.2023 od 18:00 - Jak se skautovalo za první 
republiky - povyprávět přijede Roman Šantora - Bobo. 

 

15. Setkání vůdců 

Proběhne 10. - 12. listopadu 2023 ve Dvoře Králové nad Labem.  

Akce bude ještě trochu více zážitkovější, přesto chceme vytvořit i příležitost pro 
vzdělávání a výměnu zkušeností. Cílem akce je odměnit aktivní činovníky v našem 
kraji “nabíjecím” víkendem a umožnit jim společně strávit čas, navázat kontakty, 
vzájemně se obohatit. Cena za víkend je stanovena na 800 Kč (zdražení především 
položky na stravování účastníků). 

 

16. Vzdělávání 

Během jara úspěšně proběhly kurzy: RK Filia, rádcovské setkání Žirafa Krkonoše, ČK 
Arbor Vitae. J. Špatenka informoval o průběhu RK Filia a vizi pokračování kurzu. L. 
Zaplatílek shrnul průběh a klíčové výstupy ČK Arbor Vitae. 

Dále doběhl vůdcovský kurz družiny Wabanaků a dobíhá RK Jestřáb v trutnovském 
okrese. Neproběhl kurz ZZA v Novém Městě nad Metují, KRJ bude komunikovat 
vhodnější propagaci a posun termínu na podzim. 

 

 
RŮZNÉ 

Termín příštího zasedání KRJ (M. Bureš) 

Příští jednání KRJ proběhne v Jaroměři 3. října 2023 od 18:00 hodin. 
 
 
Zapsal: Jiří Granát - Námořník 
 
Správnost ověřili: Michal Bureš - Bumerang, Libor Kukačka - Robin 
 
Zápis rozeslán: 18. 6. 2023 
 
 


